

Referat af Brugerrådsmøde mandag 18. september 2023 kl. 16.00 i Rørvig Fiskeklubs lokaler

Tilstede:

- Andreas Nielsen (AN) – Rørvig Fisk
- Carsten Meilsøe (CM) – Rørvig Kajakklub
- Stine Brandt Bendixen (SBB) – Rørvig Sejlklub
- Puk Kejser (PK) – Rørvig Helårsbadere
- Henrik Stig Pedersen (HP) – Rørvig Bådejerforening (kom kl. 16.30)
- Søren Hougaard (SH) – Rørvig Fiskeklub
- Steen Bruun (SB) – Rørvig Bådelaug har pga. sygdom videregivet sin post i Brugerrådet til Jan Rasmussen (Kranen), der fremover deltager. På dette møde deltog også Marianne fra Bådelauget
- Steen Hansen (STH) – Havnefoged

Afbud:

- Søren Lund (SL) – Formidlingscentret Fisk og Fjord Rørvig pga. sygdom

1. Valg af mødeleder og referent

SH blev valgt til mødeleder. SBB til referent.

2. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden blev godkendt.

Inden mødets start orienterede SH om diverse. SL er sygemeldt. Håber at deltage på næste møde. SBB tilføjede, at ved sygdom er det SBBs ønske, at vi forsøger at sende en suppleant fra den enkelte forening.

SB er syg. Fremover deltager Kranen.

SH har været i dialog med Rudolph von Platten. Rudolph havde desværre ikke mulighed for at deltage på dagens møde. SH vil forsøge at få en opdatering på Rudolphs planer for ombygning inden næste møde. STH kunne ikke tilføje yderligere om ombygningsplanerne.

3. Opfølgning på punkter i referat fra 26. april 2023

STH orienterede, at grillhuset ikke nåede at blive etableret til sæsonen 2023. Det kommer til sæsonen 2024 lovede STH. Det bliver som planlagt 5x5 meter færdigbygget grillhus.

4. Godkendelse af referat og opfølgning fra "stormødet" den 19. juni 2023

SBB havde ikke udarbejdet referat fra Stormødet. SBB forklarede, at hun har oplevet mange positive tilbagemeldinger fra mødet. Det har gjort det svært at lave referat, da deltagerne har nævnt meget forskellige punkter som positive.

AN sagde, at han absolut ikke synes det er godt nok, at referatet endnu ikke er lavet.

SBB lovede at udarbejde referat inden næste Brugerrådsmøde.

CM kunne have ønsket mere dialog på mødet, men synes ellers det var positivt. PK Sagde, at vi jo havde aftalt, at det skulle være vores møde og dermed skulle vi ikke lade andre overtage mødet

eller tale for længe. Det opfordrer ikke til dialog. Hvis man skal invitere til dialog, så skal der være noget at gå i dialog om. Det var en orientering vi havde inviteret til.

SBB er enig med PK.

Brugerrådet var enige om, at der skal indkaldes til stormøde igen næste forår.

5. Kort orientering om fremtidig opgave for "Detailplanlægningsgruppen" - v/ STH

STH er lige blevet spurgt, om der er input til ændring af lokalplanen? Men der skal svares meget snart og der kommer ikke detailplanlægningsmøde inden. STH pointerer, at der ikke bliver udarbejdet ændringsforslag til lokalplan for Rørvig Havn førend Brugerråd og øvrig detailplanlægning er hørt. Det samme gælder de øvrige havne.

Dette punkt skal på agendaen til næste møde. STH indkalder til detailplanlægningsmøde inden årets udgang.

6. Havnens tilstand v/AN

AN medbragte diverse fotos om områder på havnen, som absolut ikke er vedligeholdt eller ryddet op.

AN: Vi taler planer og fremtid, men alt dette kunne vi have gjort i sommer.

STH: Tak for fotos. Du har fuldstændig ret. Det koster minimalt at vedligeholde dette. Det er pinligt.

SH: Det tyder på, at der mangler ledelse og prioritering af medarbejdernes tid.

HP: Noget af dette ville jo være rettet op, hvis vi i vedligeholdelsesgruppen havde gået en runde hver måned.

PK: Vi bad om gummimåtter til badebroen. De kom i starten af august. Der er noget i proceduren, som ikke virker.

STH: Jeg er fremover nødt til at være på Rørvig Havn mindst én dag om ugen. Der er ingen af disse eksempler, som ikke skulle være fanget af havnens personale. Der er ingen undskyldning.

AN: Havnens personale har nok brugt deres ressourcer på noget andet.

STH: Det er modtaget! Det ser I ikke til næste år.

HP: Det oversvømmede areal skal udbedres inden bådoptagning 7/10.

STH: Det kan godt nås.

7. Orientering fra vedligeholdelsesgruppen v/CM

CM gennemgik listen og nye punkter blev tilføjet. CM rundsender revideret liste.

SBB sagde, at hun synes vedligeholdelsesgruppen skal mødes månedligt i sæsonen. Sidste gang var i maj. Det var der enighed om.

8. Meddelelser om nyt fra havneadministrationen, havnens virksomheder og foreninger

STH: Antallet af gæstesejlere 10% ned i Rørvig, samme i Nykøbing, Odden 6% ned. Indtægtsbeløbet er uændret ifht. 2022 pga. hævede takster.

Autocampere på Nykøbing Havn er gået meget op.

Sammenlagt ser det ud til, at de 3 havne kommer ud med et overskud på 500.000. Det var, hvad Brugerrådene lovede politikerne.

Det betyder, at vi kan komme i gang med lån og investeringer. STH har ikke regnet på præcis hvor meget vi kan låne.

STH foreslår takststigninger på 4% til 2024.

HP kommenterede, at det er Rørvig Bådejerforening naturligvis ikke glade for, men det er svært at argumenterer imod.

STH uddelte udkast til ny havn. Det kan gøres for 5 mio. Forslaget vil give 15-20 pladser mere. SBB synes man skal have uddybning med i budgettet.

Havnekontor og badefaciliteter skal have ny bygning. Det står også højt på investeringslisten.

En undersøgelse fra Die Yacht viser, at badefaciliteter, grillplads og legeplads er noget, gæstesejlere vurderer højt.

En ny legeplads koster 500.000. Der findes et firma som hedder Monstrom, som laver meget fine legepladser.

SH: Vi skal sætte os ind i, præcis hvilken type bro vi ønsker. Vi skal ud at se eksempler live.

Der var enighed om at tage på tur og se nogle typer af flydebroer.

HP: Optaget/fri har fungeret semi i sommer. STH er enig i, at det skal fungere, hvis man giver 24 timers varsel.

AN: Det har været en regnfuld sommer. Det ser ud til, at hjemtagning af rengøring af havnens toiletter har fungeret. Der har ikke – som der plejer – været klager hos Rørvig Fisk.

AN spurgte til, hvem der må bruge miljøstationen. STH svare, at det må bådejere, gæstesejlere, klubberne, men ikke salgsoverne eller virksomheder på havnen.

PK: Morgen-jazz var vellykket. Der er en regning på 2.400 kr. som skal deles i 8. PK sender faktura til de enkelte klubber/erhvervsdrivende.

SBB medbragte et forslag til renovering af jollebroen. Sendes til STH på mail.

SH omdelte et lille skriv fra SL om status fra Fisk & Fjord.

9. Næste mødedato

Næste møde aftales til mandag 23. oktober kl. 16.00 i RØS.

10. Næste mødeleder

SBB indkalder.